
Na EYOWF 2011 v Libereckém kraji rozdáme 
úctyhodných 207 medailí. Chlapci budou bojo-
vat v patnácti, dívky ve dvanácti disciplínách. 
Na programu jsou navíc tři smíšené soutěže -
štafeta na 4 x 5 km v běhu na lyžích, paralelní 
slalom v alpském lyžování a štafeta biatlo-
nistů. Nebudou chybět ani týmové chlapecké 
disciplíny ve skocích na lyžích a severské 
kombinaci. Oproti předchozímu zimnímu fes-
tivalu v polském Szczyrku nebude tentokrát 
na programu soutěž v curlingu.

Uskuteční se také skoky žen, které byly 
zařazeny do programu mistrovství světa 
v Liberci 2009, ale na zimní olympiádě ve 
Vancouveru 2010 se s nimi nepočítá? 
Bohužel, neuskuteční. Se skoky na lyžích žen 
není jednoduchá situace. Pro udržení maxi-
mální sportovní úrovně EYOWF je potřeba 
vždy získat co nejpočetnější zastoupení stá-
tů a závodníků pro jednotlivé disciplíny. Malý 
zájem totiž úroveň soutěže značně devalvuje. 
Do poslední chvíle jsme proto čekali na roz-
hodnutí Mezinárodní lyžařské federace, která 
se však před pár dny rozhodla skoky dívek do 
programu festivalu nezařadit.

Budou na sebe jednotlivé sporty navazo-
vat tak, aby jich fanoušek stihl co nejvíce?
Disciplín bude hodně a stihnout všechny 

závody není opravdu možné. Stejně to ale 
chodí i na velkých šampionátech a olympi-
ádách. Nicméně jednotlivá sportoviště od 
sebe nejsou příliš vzdálena, pro přejíždění 
bude zajištěna pravidelná doprava. Spor-
tovní program jsme se snažili časově sladit 
tak, aby bylo možné shlédnout co nejvíce 
závodů. Soutěže v krasobruslení, ledním 
hokeji a skocích na lyžích se navíc budou 
konat večer.

Kde se uskuteční vyhlašování vítězů? 
Po každém závodu proběhne v areálu tzv. 
květinový ceremoniál. Ke slavnostnímu pře-
dání medailí pravděpodobně dojde vždy 
večer v olympijské vesnici nebo na náměstí 
Dr. Edvarda Beneše v centru Liberce, aby 
se ho mohli zúčastnit i závodníci z ostatních 
sportů. To vytvoří nezapomenutelnou atmo-
sféru pro vítěze jednotlivých závodů.

Jaký je stav sportovišť v tuto chvíli, rok            
a půl před zahájením EYOWF 2011?
Většina sportovišť v Liberci, Jablonci nad Ni-
sou i Rejdicích je již nyní prakticky připravena, 
neboť se v nich v nedávné minulosti pořádaly 
závody Světových pohárů či mistrovství svě-
ta. Manažeři jednotlivých sportů intenzivně 
pracují na tom, aby všechny areály poskytly 
zázemí na vysoké úrovni.
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Do zahájení 10. Zimního evropského olympijského festivalu mládeže 
(EYOWF) 2011 v Libereckém kraji zbývá necelý rok a půl, ale sportovní pro-
gram této akce už je hotový a schválený Asociací evropských olympijských 
výborů. Jeho spoluautorem je zkušený mezinárodní lyžařský rozhodčí Ivo 
Gréger, sportovní ředitel tohoto festivalu.  

Ivo Gréger:  
Na festivalu bude v sázce 207 medailí
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Start s Imrichem Bugárem  
Čtěte na straně 2

Kdo připravuje EYOWF 2011?   
Čtěte na straně 2

Ivo Gréger (vpravo) s dalšími členy organizačního výboru - Vandou Šulcovou a Jiřím Erbenem

V z n i k á  č e s t n é 
p ř e d s e d n i c t v o

Významné osobnosti českého 
sportovního a politického živo-
ta vytvoří čestné předsednictvo 
EYOWF 2011. Jeho předse-
dou je Roman Kumpošt, zku-
šený lyžařský činovník a diplo-
mat, jenž byl jeho sestavením

pověřen. Prvními, kteří členství přijali, jsou 
Milan Jirásek, předseda Českého olympijského 
výboru, a Stanislav Eichler, hejtman Liberecké-
ho kraje. Čestné předsednictvo podpoří festi-
val po společenské stránce a pomůže mu zajistit 
vysokou prestiž.

D í v k y  s k á k a t  n e b u d o u
V programu EYOWF 2011 v Li-
bereckém kraji budou mezi dív-
čími kategoriemi chybět skoky 
na lyžích. Pořadatelé festivalu 
čekali do poslední chvíle na 
vyjádření Mezinárodní lyžař-
ské federace. Ta se nakonec 
rozhodla tuto disciplínu do programu nezařadit. 
Skoky na lyžích dívek byly součástí mistrovství 
světa v Liberci 2009, zatímco na Zimních olym-
pijských hrách ve Vancouveru 2010 se neusku-
teční.

F e s t i v a l  n a  v e l e t r h u
V září se v liberecké Tipsport areně konal vý-
znamný regionální sportovní veletrh Sport Live 
2009. Na letošním 4. ročníku tentokrát nechy-
běl infostánek EYOWF 2011. Zájemci v něm 
získali tiskové materiály a propagační předměty 
s tematikou blížícího se zimního festivalu 2011. 
Veletrh Sport Live navštíví každoročně tisíce 
návštěvníků z celé České republiky a nejinak 
tomu bylo i v tomto roce.

„Věřím, že EYOWF 2011 v Libereckém kraji 
objeví mnoho nových sportovních talentů.“

 ULRICH WEHLING, 
 sportovní ředitel FIS 
 pro severskou kombinaci 
 a trojnásobný olympijský vítěz



 

výboru. Sportovní průprava se při hektickém 
doprovodném programu vyCOOL se! hodí i je-
ho koordinátorce Vandě Šulcové, mistryni 
světa a trojnásobné mistryni republiky v týmo-
vém aerobiku. Asistentka Jana Horáková je 
pro změnu mistryně republiky v badmintonu. 
Vodní disciplíny zastupuje Jana Janečková, 
grafická guru EYOWF 2011, která je vytrvalost-
ní plavkyní na 5 kilometrů.

Ale také královna sportu – atletika – má počet-
né zastoupení. Tou se to v komunikačním 
a marketingovém týmu přímo hemží. Koordiná-
tor komunikace Vladimír Zemánek je bývalými 
novinářskými kolegy označován za nejlépe 

píšícího tyčkaře v republice. O podklady ho pak 
závratnou rychlostí uhání manažerka Eva Hro-
mádková - to bude těmi přebornickými sprinty 
ve štafetě na 4 x 60 metrů. Marketingové aktivi-
ty má na starost Radana Slaninová, vicemistry-
ně Moravy v běhu na 400 metrů. 

Její spolupracovnice Helena Bízová byla zase 
českou juniorskou reprezentantkou ve volejbalu 
a několik let je stále aktivní hráčkou extraligy. 

Závěrečná vizitka patří 
řediteli obecně pro-
spěšné společnosti 
EYOWF 2011 Martinu 
Ditrichovi. Nejenže má 
doma půdu zaplněnou
medailemi z jízdy na 
saních, ale je také jedi-
ným legionářem v or-
ganizačním výboru. Při
letních dovolených v 
Bulharsku pravidelně 
rekreačně hostuje ve 
fotbalovém týmu Iskra 
Carevo. 

Vida, jak snadno může i z vyznavačů zcela roz-
dílných disciplín vzniknout jednolitý tým?! 
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z a  k u l i s a m i

Kdo se skrývá za přípravami EYOWF 2011?

Počet medailí, které si na EYOWF 2011 rozdělí 
hokejisté  (zlaté, stříbrné i bronzové družstvo 

získá vždy po 25 medailích).

S t a r t  s  I m r i c h e m
B u g á r e m !

Ve středu 9. září odstartoval v Liberci – Vesci 
doprovodný program pro školy vyCOOL se!. Rok 
a půl trvající akce je nedílnou součástí význam-
né sportovní události – 10. Zimního evropského 
olympijského festivalu mládeže (EYOWF) – kte-
rou pořádá Liberecký kraj v únoru 2011. 

Celodenní program zahájily v dopoledních hodi-
nách soutěže a zábava pro žáky základních 
škol. Těch dorazilo do veseckého areálu bezmá-
la 500. Odpolední program, který byl již určen 
veřejnosti, nabídl atraktivní show na in-line brus-
lích i in-linový veřejný závod. 

V podvečer se symbolického výkopu s míči, 
který oficiálně zahájil program vyCOOL se!, 
ujaly osobnosti veřejného i sportovního života. 
Liberecký kraj reprezentoval náměstek hejtmana 
Radek Cikl, za Český olympijský výbor se zúčast-
nili místopředsedové Josef Dovalil a František 
Dvořák. Nechyběli ani předseda správní rady 
obecně prospěšné společnosti EYOWF 2011 
Petr Doležal a čestný prezident organizačního 
výboru EYOWF 2011 Roman Kumpošt. Město 
Liberec zastupoval náměstek primátora Ondřej 
Červinka. Speciálními sportovními hosty premi-
éry byli také mistr světa v hodu diskem Imrich 
Bugár a mladé české naděje, juniorská mistry-
ně světa v biatlonu Veronika Vítková a stříbrný 
běžec na lyžích z EYOWF 2009 Jakub Gräf.

S o u t ě ž  o  v í k e n d  v  P a ř í ž i
V rámci doprovodného pro-
gramu vyCOOL se! na pod-
poru EYOWF 2011 byla ve 
spolupráci se Student Agency 
odstartována atraktivní soutěž 
o vánoční víkend v Paříži pro 
dvě osoby. Stačí jen nahra-

dit veselé hlášky na speciálních pohlednicích 
vyCOOL se! svými vlastními. Místa, kde jsou 
pohlednice k vyzvednutí, i pravidla soutěže jsou 
k dispozici na www.vycoolse.cz. Soutěž potrvá 
až do poloviny listopadu a je určena každému 
ve věku od 15 do 26 let. 

Skákající Roman Kumpošt

Různorodá sportovní společnost, ale jeden 
společný cíl – to je organizační výbor 
EYOWF 2011. Kdo jsou vlastně ti, kteří stojí 
za přípravami jedné z největších sportov-
ních akcí v České republice? Málokdo ví, 
že ve svých řadách mají organizátoři členy 
s bohatou sportovní minulostí. A nejedná se 
jen o zdatné manažery sportů, ale vesměs 
o kancelářské tváře.

Největší hvězdou týmu je bezesporu předseda 
správní rady EYOWF 2011 Petr Doležal, jeden 
z nejúspěšnějších jezdců v závodech auto-
mobilů do vrchu v historii bývalého Českoslo-
venska. Tak vehementně zašlapával plyn 
do podlahy, až posbíral několik titulů mistra 
republiky a je navíc držitelem Ceny fair play za 
asistenci při záchraně života během automobi-
lových závodů. 

Máte dojem, že předseda dozorčí rady už nic 
jiného nestíhá? Kdepak! Předseda dozorčí rady 
EYOWF 2011 Karel Kapoun řídí jako soudce 
fotbalové zápasy, je členem ekonomické komi-
se Českomoravského fotbalového svazu a ve-
de okresní fotbalový svaz na Českolipsku. 

Čestný prezident organizačního výboru Ro-
man Kumpošt byl za dob Československa 
závodníkem v severské kombinaci a na republi-
kových šampionátech si nastřádal hezkých pár 
medailí. Šéf sekce bezpečnosti Zbyněk Malý 
skvěle ovládá karate, taekwondo a další bojové 

sporty a nedá se 
před ním ani utéci. 
Každého dožene 
a doskočí, neboť 
je se 7 984 body 
mistrem republiky 
v desetiboji. 

Libor Stejskal, ma-
nažer pro Tipsport 
arenu, býval kdysi 
nadějným žákov-
ským orientačním 
běžcem, ale od té
doby, co jednou
ztratil kompas, ten-

to sport vzdal. Lyžařským expertem je technic-
ký ředitel Jiří Erben, čtyřnásobný mistr republi-
ky v běhu na lyžích. Háček je v tom, že takhle 
exceloval jen v žákovských a dorosteneckých 
kategoriích. V současnosti Jiří pečuje o běžce 
z lyžařsky rozvojových zemí.

Kateřina Nyčová si zase tak často ve škole hrá-
la s basketbalovým míčem, až se prodriblova-
la do pozice výkonné ředitelky organizačního

Petr Doležal a jeho kůň


